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  NORSKE LANDSKAPSARKITEKTERS FORENING NLA 
    MEDLEM AV INTERNATIONAL FEDERATION OF LANDSCAPE ARCHITECTS     IFLA 

    MEDLEM AV EUROPEAN FOUNDATION FOR LANDSCAPE ARCHITECTURE      EFLA 

 

NLA ÅRSMØTE 2005 – REFERAT 
 

DATO  2. april 2005 

KL.  08.30 - 12.30 

STED  Union Hotel, Geiranger 

 
Årsmøtet ble ønsket velkommen av NLAs president Ingrid Haukeland. 

 

Sak 1 Konstituering av årsmøtet 

 Valg av ordstyrer, tellekorps og referenter 

 Ordstyrer:  Kirsti L. Slotsvik 

 Tellekorps:  Målfrid Takle Folkvord og Kjersti Sollerud Meland 

 Redigeringsgruppe:  Guri Vallevik Håbjørg og Gunhild Honne Rosenfeld 

 Referenter:  Magnus Greni og Ellef Ruud 

 

 Vedtak: 

 Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 2 Godkjenning og innkalling av dagsorden 

Styrets kjøreplan foreslo at sak 8 behandles etter sakene 9 – 11. 

 

Forslag til vedtak:  

Årsmøte 2005 erklæres lovlig satt. Forslag til saksliste godkjennes. 

  

Vedtak:  

Forslaget enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 3 Godkjenning av fullmakter 

85 skriftlige fullmakter ble innlevert. Tilstede 34 stemmeberettigede. Inkludert fullmakter ble 

det til sammen 119 stemmer. Fullmaktene fra Buskerud ble avvist da det ikke var 

representanter fra lokalavdelingen til stede 

   

Mindre enn 1/3 av foreningens stemmeberettigede medlemmer deltok i møtet. Dersom minst 

1/10 av foreningens stemmeberettigede medlemmer krever det innen 14 dager etter at referat 

fra årsmøtet er meddelt medlemmene, skal det avholdes nytt årsmøte. Vedtak fattet av nytt 

årsmøte er endelig. 

 

Forslag til vedtak: 

Fullmakter godkjennes. 
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Vedtak: 

Forslaget enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 4 Presentasjon av nye medlemmer 

51 personer har søkt opptak som ordinære medlemmer i 2004. Navnene ble lest opp, og ønsket 

velkommen med akklamasjon av årsmøtet: 

 

Gunnhild Bårdsnes, Morten Evensen, Bjørn Anders Fredriksen, Anne Caroline Haugan, 

Rannveig Holm, Jørgen Knain, Cecilie Kure, Ragnhild Lied, Per Olav Ramstad, Annie Mette 

Riis, Aaste Gulden Sakya, Trude Salberg, Vigdis-Eilen Sandli, Ane Gyri Sjøvik, Irina Telnes, 

Solveig Skjelbred Torp, Ellen Arntzen, Ekuko Naka, Kari Nilssen, Elisabeth Winsents, Åshild 

Grønlien Østmoe, Line Beate Løvlien, Anne Kari Hetterud, Ann-Charlotte Kristina Horgen, 

Margrete Havstad, Lars Martin Sørli, Sigrid Lofthus Drange, Camilla Grefstad Wiig, Elin Buli 

Aabel, Silje Aksnes, Ståle Plahte Andresen, Arne Olavson Flothyl, Sigrid Hauglann, Silje 

Steinarsdatter Kjosavik, Espen Kjærem, Cathrine Louise Løken, Jofrid Fagnastøl, Nina 

Fredriksen, Mogens Lock Hansen, Frauke Materlik, Jens Lampe Rongstad, Ingvild Yri, Sissel 

Øye, Liv Marit Nystad, Bent Ingar Fuglu, Sigrid Topsøe-Strøm Gilleberg, Birgit Høyland, 

Line Ramstad, Gunnar Jarle Sorte, Karen Camilla Holst, Kari Klynderud Sundfør 

 

7 meldte seg ut i 2004.  

 

 

Sak 5 Årsmelding fra styret 

Presidenten gjennomgikk styrets årsmelding for 2004. 

 

 Forslag til vedtak: 

 Styrets årsmelding for 2004 godkjennes. 

  

Vedtak:  

 Forslaget enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 6 Årsmelding fra lokalavdelinger, nemnder, utvalg og representanter 

 Årsmeldingene fra lokalavdelinger, utvalg og representanter var lagt ut. 

Konkurransekomiteens bidrag foreligger, men var ved en feil ikke lagt ut. 

 

Forslag til vedtak:  

 Årsmeldingene fra lokalavdelinger, utvalg og representanter for 2004 godkjennes. 

 

 Vedtak: 

 Forslaget enstemmig vedtatt. 
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Sak 7 Regnskap for 2004 

Kasserer Anne Fagerheim Jakobsen la fram regnskap for 2004.  

Spesifisert regnskap for 2004 var sendt lokalavdelingene før årsmøtet. Revisjonsberetningen 

med kontrollkomiteens uttalelse ble fremlagt på årsmøtet. Presidenten redegjorde for den 

vanskelige overgangen fra NaFo til NAL i jubileumsåret. Budsjettert årsresultat for 2004 var 

minus kr. 254 000,-. Inntektene fra håndboka ble vesentlig høyere enn forventet, og var med 

på å gi et bedre årsresultat enn budsjettert, med et resultat på minus kr. 112 698,-. NLAs 

egenkapital pr 31.12.2004 er kr. 710 546,-.  

 

Forslag til vedtak: 

Regnskapet for 2004 godkjennes og styret fritas for ansvar. 

 

Vedtak: 

 Forslaget enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 8  NLA medlemskap.  

 Krav om medlemskap i forhandlingsorganisasjon for ordinære medlemmer. 

President Ingrid Haukeland redegjorde for saken. 

 
Ordskiftet avdekket behovet for en solid utredning om spørsmålet, som har versert i lang tid, 

og ble debattert også på årsmøtet 2004. Det hersker utålmodighet i forhold til framdrift i 

saken. Det ble bl.a hevdet, at det foreliggende notatet fra arbeidsgruppen av 8.3.05 ”blander 

kortene” omkring kontingentspørsmål og det prinsipielle om binding til andre organisasjoner. 

Til påstanden om at krav til fagforeningstilknytning er viktig for solidariteten, ble det reist 

spørsmål om hvem som evt. er solidarisk med hvem. 

Det ble klargjort at uansett utfall av voteringen, vil styret måtte arbeide videre med saken fram 

til neste årsmøte. 

 

Lokalavdeling NLA Oslo/Akershus ved representant Børje Karlsson, tok opp forslaget fra 

NLA Telemark om å stryke punkt 2.1.1 i NLAs vedtekter, og fremmet dette som første gangs 

behandling av vedtektsendring. Forslagstiller mener det er prinsipielt galt å ha krav om 

binding til annen organisasjon i NLAs vedtekter. 

 

Nytt forslag til vedtak, fremmet av NLA Oslo/ Akershus: 

Vedtektenes punkt 2.1.1 siste setning strykes: ”Ordinære medlemmer må være medlem i 

forhandlingsberettiget organisasjon, eller drive egen praksis som landskapsarkitekt.”  

 

Styrets forslag til vedtak: 

Årsmøtet pålegger styret å gjennomføre en spørreundersøkelse blant medlemmene, samt 

drøfte saken inngående med lokalavdelingene før ny behandling på NLAs årsmøte 2006. 

 

Forslaget fra styret falt med 43 stemmer mot 70. 

 



 4 

Vedtak:  

Forslaget fra NLA Oslo/Akershus ble vedtatt med 70 mot 43 stemmer. 

 

Vedtektsendringen vil først tre i kraft etter annen gangs behandling på neste årsmøte, dersom vedtaket 

får 2/3 flertall. 

 

 

Sak 9 Endring av vedtektene – punkt 2.2: Studentmedlemmer (1. gangs behandling) 

President Ingrid Haukeland redegjorde for saken. 

Kine H. Thorén reiste spørsmål om Mastergrad gir en tilstrekkelig sikkerhet i forhold til ”hva 

som ligger i bånn”. 

 

Forslag til vedtak: (endringen i kursiv).  

”Faste studerende ved studieretning Landskapsarkitektur ved læresteder med godkjent 

utdanningsprogram, kan bli studentmedlem av NLA. Studentmedlemskapet går automatisk 

over til ordinært medlemskap ved første årsskifte etter avsluttet studium med Mastergrad, 

såfremt studiet er bestått. Ordinært medlemskap er ikke gyldig før søkeren har sendt NLA 

bekreftelse på bestått studium. 

Faste studerende ved studieretning Landskapsarkitektur med Mastergrad ved andre 

læresteder, kan etter søknad bli studentmedlem. Overgang til ordinært medlemskap kan søkes 

NLA etter fullført studium”. 

 

Jenny B. Osuldsen fremmet forslag om å stryke ”ved andre læresteder”. 

 

Vedtak: 

Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 10 Endring av vedtektene – punkt 3.4.2.c: 

Oppnevning av representant til NaFo (1. gangs behandling).  

Saken er et resultat av årsmøtevedtaket 2004 om at NLA ikke lenger er faglag i NaFo.  

 

Forslag til vedtak: 

NLAs vedtekter punkt 3.4.2.c endres ved å stryke ”oppnevning av representant (er) til NaFo” 

 

Vedtak: 

 Styrets forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 11 Endring av vedtektene – punkt 3.4.1: Formalisering av NLAs utdanningskomité 

(1. gangs behandling) 

Første utdanningskomité ble nedsatt i 1995. Årsmøtet støtter styrets ønske om å sikre dette 

viktige arbeidet, med forankring i styret, men ikke pålegge presidenten vervet. 
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Forslag til vedtak: 

1. NLAs vedtekter punkt 3.4.1, endres til følgende ordlyd (endringen er i kursiv):  

”Årsmøtet velger representanter til faste nemnder og utvalg og gir reglement for disse: 

a. valgnemnda 

b. medlemskapsnemnda 

c. komité for etikk og tvister 

d. konkurransenemnda 

e. utdanningskomitéen 

 

2. Retningslinjer for NLAs utdanningskomité: 

 Utdanningskomiteen skal ha et gitt mandat: Gjennomgang og vurdering av 

studieprogrammene i landskapsarkitektur ved de ulike lærestedene.  

 Utdanningskomiteen skal forholde seg til de vedtatte retningslinjene fra EFLA, 

European Foundation for Landscape Architecture.  

 Utdanningskomiteens medlemmer skal velges av årsmøtet, etter forslag fra 

valgkomiteen.  

 Utdanningskomiteens leder skal være NLAs president.  

 Utdanningskomiteen skal til enhver tid ha to medlemmer i tillegg til lederen.  

 Medlemmene velges for to år om gangen. 

  

Nytt forslag til strekpunkt 2, fremmet av Kine H. Thorén: 

 Utdanningskomiteen skal arbeide kontinuerlig med kravene til fagbakgrunn og forholde 

seg til de vedtatte retningslinjene fra EFLA, European Foundation for Landscape 

Architecture. 

 

Nytt forslag til strekpunkt 4, fremmet av Ellef Ruud : 

 Utdanningskomiteen skal ha en representant fra styret i NLA. 

 

Vedtak: 

 1. Styrets forslag til pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 

2. Styrets forslag til pkt. 2, med overstående forslag fra Kine H. Thorén og Ellef Ruud tatt inn, 

ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 12 Sammenslåing og samordning av EFLA og IFLA Central Region fra 2006 

IFLA-delegat Jenny Osuldsen redegjorde for saken, supplert av EFLA-delegat Kine H. 

Thorén. Det internasjonale arbeidet er tungt, og det har vist seg vanskelig å finne gode 

løsninger som virkelig forbedrer dagens situasjon. Store land har meldt seg ut, dels av IFLA 

(Spania), dels EFLA (England). NLA og de nordiske foreningene kan kanskje sammen med 

andre sterke europeiske foreninger bringe diskusjonen om den internasjonale organiseringen 

inn i et nytt og mer fruktbart spor, dersom det nå tas nødvendige initiativ til en 

strukturendring. Formålet er å vri arbeidet fra organisasjonsarbeid internt, til faglig utadrettet 

virksomhet. 
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Forslag til vedtak: 

Årsmøtet i NLA understreker viktigheten av landskapsarkitektenes internasjonale samarbeid, 

og ber styret fremme et forslag til en slik reorganisering på IFLA World Council (årsmøte) i 

Edinburgh i juni 2005.  Forslaget må baseres på en endring i regionstrukturen slik at det 

internasjonale samarbeidet blant landskapsarkitekter i Europa kan samles i en felles 

organisasjon. Årsmøtet ber styret ved de internasjonale delegatene involvere de andre nordiske 

organisasjonene i utviklingen av et forslag til reorganisering, og invitere andre europeiske 

organisasjoner til å delta i arbeidet med å fremme forslaget. 

 

 Vedtak: 

 Forslaget ble enstemmig vedtatt.  

 

 

Sak 14 Virksomhetsplan og handlingsprogram for 2005-2008 

Visepresident Lisbet Haug gikk gjennom styrets forslag til virksomhetsplan og 

handlingsprogram, og trakk fram noen oppgaver under de ulike overskriftene: Faglig arbeid, 

Organisasjonsarbeid, Profilering/markedsføring og Internasjonalt arbeid 

  

Blant annet ble de kommende arrangementene: Høstkonferansen 22. september i Lofoten og 

studieturen til Sør-Afrika 3.-13. november fremhevet, og ønsket velkommen til. 

 

Til punktet ’Sammenslåing av NAL, NIL og NLA’ supplerte Jostein Bjørbekk, med 

oppsummering fra NALs representantskapsmøte 15.1.05. NAL vil ta initiativet til overfor NIL 

og NLA, med basis i vedtak fra møtet. Fra salen ble det foreslått å hente inn erfaringer fra våre 

søsterorganisasjoner i Sverige og Danmark. Flere delegater ga uttrykk for at samarbeidet 

fungerer svært godt på lokalplanet, men at NLAs representanter kan oppleve seg som 

underlegne i forhold til økonomiske ressurser. Fra NLA Hordaland ble det reist 

spørsmål/forslag om innføring av lokalavdelingskontingent, og om denne bør innkreves 

sammen med medlemskontingenten til NLA. 

  

Det ble orientert om at deltakelsen i NALs konkurransekomité som observatør fungerer godt. 

 

Til NLAs videre arbeid med Landskapskonvensjonen ble det foreslått å supplere 

arbeidsgruppa med Rønnaug Indregard, arrangør av høstkonferansen 2005, som har dette som 

tema. 

 

I forbindelse med profilering/ markedsføring ble understreket behovet for at hele fagets bredde 

synliggjøres, ikke at det bare blir fokus på nyanlegg og detaljprosjektering. 

  

 Forslag til vedtak: 

Virksomhetsplanen for 2005 og Handlingsprogram for 2005-2008 godkjennes. 

 

Vedtak: 

 Forslaget enstemmig vedtatt. 
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Sak 15  Budsjett for 2005 og rammebudsjett for 2006 

  Kasserer Anne Fagerheim Jakobsen la fram budsjettforslaget.  

 

Kontingentsatsene foreslås endret fra 2006. Kontingentene ble sist hevet med virkning fra 

2003. Satsene vil bli som følger (satser for 2005 i parentes): 

 

Ordinære medlemmer    2160 (2040) 

Redusert kontingent     1440 (1370) 

Privatpraktiserende medl.   4800 (4650) 

Redusert kontingent privatpraktiserende  2400 (2325) 

Pensjonister     1320 (1270) 

Studentmedlemmer      100  (100) 

Medlemmer over 80 år og æresmedlemmer       0      (0) 

 

Budsjettet for 2005 er foreslått gjort opp med et underskudd på kr. 63 000,- for å dekke ønsket 

faglig virksomhet. 

 

Det ble reist spørsmål om Arkitektsnytts overgang til nettavis ville slå ut, men det skjer ikke 

før i 2006 og forhandlinger med NAL skal gjennomføres. 

Flere ga uttrykk for betenkeligheter med å ha et stadig underskuddsbudsjett. Balansen, samt 

det gode resultatet for 2004, viser imidlertid at det ikke er grunnlag for økonomisk bekymring, 

egenkapitalen er kr. 710 546,- pr 31.12.2004.  

Årsmøtet aksepterte nok et år med underskudd, ut fra en forståelse om at dette dekkes inn av 

egenkapitalen. Styret ble pålagt å utarbeide et rammebudsjett for 2006 i balanse, ved å øke 

kontingentinntektene. Årsmøtet mener at økning i medlemsmassen bør gi inndekning.   

 

 

Forslag til vedtak: 

Forslag til budsjett for 2005 og rammebudsjett for 2006 vedtas. 

 

Vedtak: 

Forslaget til budsjett for 2005 enstemmig vedtatt, med overstående forståelse. 

Rammebudsjett for 2006 vedtas i balanse, ved å øke sum kontingent med kr. 42 780,- 

 

 

Sak 16 Valg 

Foreslåtte verv er kursivert. Sittende medlemmer er tatt med for oversiktens skyld 

 Ordstyrer gikk gjennom valgkomiteens forslag, og samtlige forslag ble klappet inn. 

  

Valgnemndas innstilling: 

Styret 

President: Ingrid Haukeland 2005 

Visepresident: Lisbet Haug 2005-06 

Kasserer: Anne Fagerheim Jakobsen 2004-05 
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Styremedlem: Tor Bernhard Nilsen 2004-05 

Styremedlem: Ellef Ruud 2005-06 

Vararepresentant: Magnus Greni 2005-06 

Studentrepresentant: Henrik Andersen 2004-05 

Vara studentrepresentant: Synnva Ullensvang: 2004-05 

 

Medlemskapsnemnd  

Leder: Ingrid Haukeland 2005 

Medlem: Erland Engen 2005-06 

Medlem: Kari Huvestad 2004-05 

 

Komité for etikk og tvister 

Medlem Marit Brandtsegg 2005-06 

Medlem Lars Flugsrud 2005-06 

Medlem Rolf Brovold 2004-05 

Varamedlem Siri Benjaminsen 2005-06 

 

Konkurransenemnd  

Leder Jostein Bjørbekk 2005-06 

Medlem Helge Strand 2005-06 

Medlem Mette Gundersen 2004-05 

 

Kontrollkomité 

Medlem Fritjof Stangnes 2005-06 

Medlem Lars Fischer 2004-05 

 

Internasjonale delegater (ikke på valg) 

EFLA: Anne Karine Halvorsen Thorén 2002-05 

IFLA: Jenny Blandina Osuldsen 2000-05 

 

Styrets innstilling til valgnemnd: 

Medlem Ola Bettum 2005-06 

Medlem Guri Conradi 2005-06 

Medlem Mari Rørlien 2004-05 

 

Forslag til vedtak: 

 Valgnemndas forslag vedtas. 

 

Vedtak: 

Valgnemndas forslag og styrets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

 

Sak 17 Årsmøte 2006 og høstkonferanse 2006 

Arrangør for NLAs fagdag og årsmøte 2006 er NLA Trøndelag. 

Arrangør av høstkonferansen 2006 er NLA Sogn og Fjordane. 
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Æresmedlemmene Guri Vallevik Håbjørg og Sveinung Skjold ble takket for deltakelsen ved fagdagen 

og årsmøtet 2005. 

 

President Ingrid Haukeland takket de fratredende styremedlemmene Sunniva Schjetne og Anne 

Byrkjeland for sin innsats gjennom to år i NLA-styret. Likeså ble NLAs daglige leder Marit Hovi og 

dagens ordstyrer Kirsti Slotsvik behørig takket for sin innsats.  

 

 

 

 

6.4.05 – Sandvika/Oslo 

Referentene; Ellef Ruud / Magnus Greni 

 

 

 

 


